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MĚSTO NOVÁ VČELNICE
Obecně závazná vyhláška č. 1/2008

o systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů 

vznikajících na území obce, včetně systému nakládání se stavebním odpadem

Zastupitelstvo města Nová Včelnice se na svém zase-

dání dne 16. 4. 2008 usneslo vydat na základě ustano-

vení § 17 odst. 2 zákona č. 185/2001 Sb., o odpadech a 

o změně některých dalších zákonů, ve znění pozdějších 

předpisů, v souladu s § 10 písm. d) a  § 84 odst. 2 písm. 

h) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), 

ve znění pozdějších předpisů,  tuto obecně závaznou 

vyhlášku (dále jen „vyhláška“):

Čl. 1

Předmět a působnost vyhlášky

(1) Tato vyhláška stanovuje systém shromažďová-

ní, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 

komunálních odpadů a systém nakládání se stavebním 

odpadem pro území města Nová Včelnice, včetně jeho 

místních částí Karlov a Brabec (dále jen město). 

(2) Vyhláška je závazná pro všechny fyzické osoby, kte-

ré pobývají na území obce a produkují zde komunál-

ní odpad, pokud se na ně podle zákona o odpadech 

nevztahují povinnosti původce (dále jen „fyzická oso-

ba“).

Čl. 2

Základní pojmy

(1) Odpad je každá movitá věc, které se osoba zbavuje 

nebo má úmysl nebo povinnost se jí zbavit a přísluší do 

některé ze skupin odpadů uvedených v příloze č. 1 k 

zákonu o odpadech1. 

(2) Komunálním odpadem2  se podle zákona o odpa-

dech rozumí veškerý odpad vznikající na území obce 

při činnosti fyzických osob a který je uveden jako 

komunální odpad v prováděcím právním předpisu 

(Katalog odpadů)3, s výjimkou odpadů vznikajících u 

právnických osob nebo fyzických osob oprávněných k 

podnikání,

(3) Nebezpečným odpadem se podle zákona o 

odpadech rozumí odpad uvedený v Seznamu nebez-

pečných odpadů uvedeném v prováděcím právním 

předpise a jakýkoliv jiný odpad vykazující jednu nebo 

více nebezpečných vlastností uvedených v příloze č. 2 

k zákonu o odpadech.4

Čl. 3

Systém třídění komunálního odpadu

Komunální odpad se třídí na následující složky:

1. využitelné složky komunálního odpadu – oddě-

leně sbírané složky komunálního odpadu, které jsou 

následně předávány k využití: papír, sklo, plasty, kovový 

odpad, nápojové kartony

2. nebezpečné složky komunálního odpadu 

– složky komunálního odpadu, které jsou některou ze 

svých vlastností  (výbušnost, hořlavost, dráždivost, toxi-

cita, žíravost, schopnost uvolňovat při styku s vodou 

nebo vzduchem jedovaté plyny apod.) nebezpeč-

né pro zdraví obyvatelstva nebo životního prostře-

dí všech organismů. Jedná se zejména o baterie a 

suché články, autobaterie, odpad s obsahem rtuti, 

zbytky barev a rozpouštědel, vyjeté motorové ole-

je a jiné odpadní ropné produkty, čistící a úklidové 

prostředky, umělá hnojiva a růstové regulátory, bio-

cidy, zbytky další spotřební chemie, obaly a materiá-

ly znečištěné nebezpečnými složkami komunálního 

odpadu atd.,

3. ostatní odpad – směs nevyužitelných odpadů 

vzniká z komunálního odpadu po vytřídění jeho 

nebezpečných a využitelných složek.

Komunální odpad se třídí na složky podle následu-

jícího systému 

Komunální odpad se třídí na:

a) tříděný odpad, kterým je sklo a plasty, nápojové 

kartony a papír

b) objemný odpad - odpad bez nebezpečných 

vlastností, který pro své rozměry nemůže být uklá-

dán do sběrných nádob na směsný odpad -  např. 

nábytek, koberce, matrace,

c) elektrotechnický odpad bez nebezpečných vlast-

ností (např. žehličky, fény, myčky, mixery, holící stroj-

ky, pily, rádia atd.)

d) nebezpečné složky komunálního odpadu (např. 

olejové fi ltry, olověné akumulátory, odpad s obsa-

hem rtuti, výbojky, zářivky, staré nátěrové hmoty, 

odpadní oleje, monočlánky)

e) kovový odpad

f) směsný odpad - zbytkový odpad - již nevytřídi-

telný komunální odpad (např. smetky, popel, pevné 

kuchyňské odpady,  krabice od mléka a džusů, drobné 

předměty apod.)

Čl. 4

Systém nakládání s komunálním odpadem 

(1) Jednotlivé složky komunálního odpadu, které jsou 

vytříděny dle čl. 3 této vyhlášky se ukládají na těchto 

místech:

a) Papír a lepenka je ukládán do nádob modré barvy. 

Před uložením se objem minimalizuje stlačením či sli-

sováním (sešlápnutím... atd.). Tento odpad lze rovněž 

odložit ve sběrném dvoře.

b) Nápojové kartony jsou spolu s PET ukládány do žlu-

tých nádob. Tento odpad mohou rovněž odložit ve 

sběrném dvoře. Před uložením se objem minimalizuje 

stlačením nebo sešlápnutím.

c) Barevné i bílé sklo se ukládá společně do zelených 

nádob. Tento odpad mohou rovněž odložit ve sběr-

ném dvoře.

d) Plasty PET jsou ukládány do nádob žluté barvy. Ten-

to odpad mohou rovněž odložit ve sběrném dvoře.

e) Objemný odpad mohou fyzické osoby odložit ve 

sběrném dvoře. 

f) Kovy – mohou fyzické osoby odložit ve sběrném 

dvoře. 

g) Elektrotechnický odpad bez nebezpečných vlast-

ností mohou fyzické osoby odložit ve sběrném dvoře. 

h) Nebezpečné složky komunálního odpadu – fyzické 

osoby mohou předávat nebezpečné složky odpadu k 

jejich nezávadnému odstranění. 

i) Směsný - zbytkový odpad – se ukládá do typizova-

ných sběrných nádob –„popelnic“ a odpadkových košů 

umístěných na veřejném prostranství. 

(2) Do nádob a na místa určená v čl. 4 v odst. 1 této 

vyhlášky nemohou být ukládány jiné složky komunál-

ního odpadu, než pro které jsou určeny. Do odpad-

kových košů je možné ukládat pouze drobný směsný 

komunální odpad vzniklý v souvislosti s pobytem oso-

by na veřejných prostranstvích.

(3) V den svozu je nutné přistavit sběrné nádoby na 

určené místo tak, aby byly přístupné pro svozovou 

techniku oprávněné osoby, která provádí svoz komu-

nálního odpadu.

(4) Po provedeném svozu musí být nádoby jejich uživa-

telem neprodleně, nejpozději však v den svozu, z míst 

dle odstavce (3) odklizeny.

Čl. 5

Sběrný dvůr

Majitelem sběrného dvora je Město Nová Včelnice, jeho 

provozovatelem  je společnost ETKO s r.o. Nová Včelni-

ce. Přístup a vjezd do sběrného dvora je z místní komu-

nikace ulice Čechova z prostoru sídliště Na Hliněnce. 

Provoz sběrného dvora je upraven provozním řádem.     

Čl. 6

Nakládání se stavebním odpadem

(1) Stavební odpad je stavební a demoliční odpad. 

Stavební odpad není odpadem komunálním. Staveb-

ní odpad do 50 kg, vzniklý při činnosti fyzických osob 

popř. právnických osob nebo fyzických osob oprávně-

ných k podnikání, se ukládá, na náklady těchto osob, do 

sběrného dvora. Tím se nevylučuje možnost zajistit si 

odvoz a uložení tohoto odpadu v souladu se zákonem 

o odpadech na místa k tomuto účelu určená vlastními 

prostředky nebo jiným způsobem. 

Čl. 7

Sankce

Porušení této obecně závazné vyhlášky lze postihovat 

podle obecně závazných právních předpisů.5

Čl. 8

Dohled

Dohled nad dodržováním ustanovení této vyhlášky 

provádí městský úřad.

Čl. 9

Zrušovací ustanovení

Zrušuje se obecně závazná vyhláška města Nová Včel-

nice č. 1/2001.

Čl. 9

Účinnost

Tato obecně závazná vyhláška nabývá účinnosti dnem 

2. 5. 2008.

  .

Ing. Pavel Šíma                                     Jaroslav Hřebík

místostarosta obce                                       starosta obce

1 § 3 odst. 1 zák. č. 185/2001 Sb., o odpadech a o změně některých dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů
2 § 4 písm. b) zák. č. 185/2001 Sb., o odpadech a o změně některých dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů; 
3 Vyhláška Ministerstva životního prostředí č. 381/2001 Sb., kterou se stanoví Katalog odpadů, seznam nebezpečných odpadů a seznamy odpadů pro účely vývozu,   

  dovozu a tranzitu odpadů a postup při udělování souhlasu k vývozu, dovozu a tranzitu odpadů (Katalog odpadů).
4 § 4 písm. a) zák. č. 185/2001 Sb., o odpadech a o změně některých dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů
5 např.: zák. č. 200/1990 Sb., o přestupcích, ve znění pozdějčích předpisů, zák. 185/2001 Sb., o odpadech a o změně některých dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů
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Třídíme odpad - 2. díl – Druhy odpadů
Vychází v rámci projektu Jihočeského kraje a autorizo-

vané obalové společnosti EKO-KOM, a.s.

Vážení čtenáři,

jak již z předešlého dílu víte, pro správné nakládání 

s odpady je nezbytné jejich třídění. Odpady, které v 

domácnostech vznikají, se třídí na objemné, využitelné, 

nebezpečné a směsný komunální odpad. K objemným 

odpadům patří to, co se do běžné popelnice nebo síd-

lištního kontejneru nevejde, jako třeba kusy nábytku, 

podlahové krytiny a podobně, a proto se musí odkládat 

do velkoobjemových kontejnerů. Ty jsou přistavovány 

buď na veřejných prostranstvích nebo ve sběrných dvo-

rech. V žádném případě není možné odkládat objemný 

odpad vedle popelnic. Většina objemného odpadu se 

odstraňuje uložením na skládce. Nebezpečné odpady, 

které v domácnostech vznikají, zejména barvy, oleje, 

čistící prostředky, léky, baterie, můžete odevzdávat buď 

při  mobilních svozech nebezpečných odpadů nebo 

ve sběrných dvorech. Staré elektrospotřebiče, jako 

například lednice, televize, rádia, kulmy, můžete bez-

platně odevzdávat v místech zpětného odběru, tedy 

ve sběrných dvorech a v některých prodejnách elektro. 

Některé nebezpečné odpady jsou dále předávány k 

jejich rozebrání a částečné recyklaci, jiné putují do spa-

loven nebezpečných odpadů, případně jsou uloženy 

na skládky nebezpečných odpadů. Využitelné odpa-

dy jsou ty, kterým se běžně říká tříděný odpad, i když 

v praxi je vlastně každý odpad tříděný. Běžně můžeme 

třídit sklo, papír, PET láhve a ostatní plasty, nápojové 

kartony a kovy. Vytříděné odpady se sbírají prostřed-

nictvím barevných kontejnerů či pytlů, sběrných dvorů 

a výkupen surovin. Vytříděný odpad se musí upravit 

podle požadavků konečných zpracovatelů na dotřiďo-

vacích linkách. Tam se odpad dotřídí, slisuje a expeduje 

k recyklaci. Ostatní odpad, který doma nevytřídíme, 

pak končí v popelnicích a říká se mu směsný komunál-

ní odpad. Pokud bychom všichni správně třídili, neměl 

by odpad v popelnicích už obsahovat ani nebezpečné 

ani využitelné složky, protože tento směsný komunální 

odpad končí bez dalšího využití na skládkách nebo ve 

spalovnách odpadu. Základním cílem výše uvedených 

způsobů nakládání s odpady je co možná nejšetrnější 

chování k životnímu prostředí a nejvyšší materiálové 

využití při dosažení nejnižších možných ekonomických 

nákladů.

Nezapomeňte, má to smysl, třiďme odpad na využitel-

né, nebezpečné, objemné a směsné odpady.

… pokračování příště
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Třiďte odpad, má to smysl
Přesvědčili jsme se o tom v úterý 13. května v papír-

nách v Červené Řečici. Podnik CEREPA a.s., který 

jsme navštívili v rámci ekologického projektu, zpra-

covává odpadový papír a vyrábí z něj papír toaletní 

a papírové ručníky. Celým provozem nás provedla 

jedna ze zaměstnankyň a viděli jsme recyklaci sta-

rého papíru, výrobu nového a i expedici hotových 

výrobků. Exkurze byla nesmírně zajímavá a dokonce 

jsme jako suvenýr dostali roli  „toaleťáku“.

Ladislav Svatoš,  9. třída

Setkání po letech
V knize „Škola“ je uvedeno: „Proč je, od kolébky do hro-

bu, nejlepší dobou právě ta školní?“

Vzpomínky na bezstarostné mládí poutají bývalé třídní 

kolektivy i po letech zavzpomínat na školu, třídního uči-

tele a různá nevinná dobrodružství.

Není tedy ani divu, že se tyto třídní svazky rády po 

letech sejdou.

Ženy si důvěrně sdělí svá skrytá tajemství, pochlubí 

se fotografi emi svých blízkých, chlapi svými úspěchy i 

trampotami.

Mezi takové srazy žáků žákyň patří dnes sedmdesátníci, 

kteří před 55 roky opustili tvrdé školní lavice. Pravidelně 

se scházejí od roku 1968, nejprve po pěti letech, později 

každé dva roky. První setkání u Kejstů „Na špici“, posled-

ní sjezd 10. května 2008 v sále „U Jelena“.

Silné pouto vzpomínek přilákalo i vzdálené „žáky“ např. 

Marii Sokoltovou z Ostrova nad Ohří, doc. J. Pecku  z 

Prahy, či Ing. Jana Preise z Anglie.

Družná zábava trvala dlouho do noci a končila slibem 

– za dva roky na shledanou. Jen třídní učitel J. Ďupal se 

vzdal hlasování. Pochvala za zdárný sjezd zaměstnan-

cům restaurace „U Žida“, za vkusně upravenou tabuli, 

chutné občerstvení, hudebníkům za hezké melodie a 

osvědčeným žákům – pořadatelům J. Míchalovi, J. Mys-

livečkovi a J.  Matějkové. 

Na shledanou, spolužáci!

Město Nová Včelnice

Komenského 386, 378 42 Nová  Včelnice

Telefon: 384 371 323, Fax: 384 395 045

E-mail: jhrebik@meu.vcelnice.cz

Ve smyslu § 39 odst.1 zákona č.128/2000 Sb., o obcích, v platném znění

zveřejňuje

na základě  usnesení  č. 17  Zastupitelstva města Nová Včelnice ze dne 16. dubna  2008

 ZÁMĚR   NA    PRODEJ   NEBYTOVÝCH  PROSTOR 
                                

1. Objekt: Bývalá ubytovna, č. p. 480

2. Na parcele: st. 643 

3. Výměra: 639 m2 (zastavěná plocha) 

4. Způsob využití: skladování zásob materiálu, zboží a výrobků a ND pro účely podnikání                                                                                           

                               

Cena minimální 300.000,- Kč.

Zájemce předloží záměr využití a způsob úhrady.

Zájemce – uchazeč nemá vůči městu Nová Včel-

nice žádné fi nanční závazky po lhůtě splatnosti, 

ani s ním není veden ze strany města Nová Včel-

nice soudní spor.

Náklady spojené s vypracováním geometrické-

ho plánu, vkladem kupní smlouvy do katastru 

nemovitostí a daň z převodu uhradí kupující.

Záměr se vyhlašuje zveřejněním na úřední des-

ce Městského úřadu, Komenského 386, 378 42 

Nová Včelnice a na internetové stránce Města 

Nová Včelnice www.vcelnice.cz. Městský úřad 

– úřední deska.

Nebytové prostory je možné si prohlédnout.

Přihlášky do výběrového řízení zašlete na adresu 

Městského úřadu Nová Včelnice, Komenského 

386, 378 42 Nová Včelnice nebo osobně doruč-

te na adresu na podatelnu úřadu, v zapečetěné 

obálce s uvedenou adresou odesílatele, s ozna-

čením „Neotevírat - Prodej nebytových prostor 

– Ubytovna č. p. 480“ nejpozději do 9. 6. 2008 

do 16.00 hod.

Bližší informace poskytne starosta města Jaro-

slav Hřebík, tel. 384 395 045 nebo 725 032 766.

Město Nová Včelnice jako vyhlašovatel záměru 

na prodej nebytových prostor si vyhrazuje prá-

vo odmítnutí všech nabídek a případné vyhlá-

šení nového záměru.

Hřebík Jaroslav, starosta města
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Disneyland 
Žáci 2. A vyhráli v soutěži Deníku zájezd do Disneylan-

du u Paříže. 8. a 9. května tak strávili spolu s rodiči a třídní 

učitelkou Hanou Vytiskovou 2 dny přímo „v pohádce“. 

Navštívili některé z mnoha atrakcí – horské dráhy, léta-

jící rakety, strašidelný dům, autodráhy, D kino, pirátský 

koráb, ale i klasické pohádky – Šípkovou Růženku, Pino-

kia, Petra Pana, Sněhurku. Pokud se jim podařilo potkat 

některou z postaviček, mohli se s ní vyfotit. Někteří se 

podívali i do fi lmových studií. Všichni si odvezli spoustu 

krásných zážitků.

  

Týden v bavorském Neuöttingu
Základní škola v Nové Včelnici obdržela na základě 

dlouholeté spolupráce (od roku 1991) s partnerskou 

školou v bavorském Neuöttingu pozvání k pětiden-

nímu pobytu na jejich škole. 

Z naší školy se zúčastnilo 24 žáků ze 7. až 9. tříd a 

2 pedagogové - Mgr. Daniela Šímová a Mgr. Hana 

Kubaláková ve dnech 14. - 18. 4. 2008. Současně s 

námi strávili tento týden i studenti z rakouského 

gymnázia v Innsbrucku a žáci belgické základní školy 

v Eupenu. Všichni jsme byli ubytováni v německých 

rodinách, což znamenalo pro nás obrovské jazykové 

zkušenosti v němčině, angličtině, ale i ruštině.

Tato akce proběhla v rámci evropského projektu 

„Comenius“ a její součástí byly i společné akce a 

poznávací zájezdy. Navštívili jsme historické jádro 

Regensburgu, podnikli jsme výlet do bavorských 

Alp (Berchtesgaden a jezero Königsee). Ve čtvrtek 

17. 4. někteří z nás nacvičovali na večerní program a 

ostatní navštívili sousední město Altötting, význam-

né poutní místo. Slavnostní program, výstava a pre-

zentace všech škol se uskutečnily v městském sále 

na radnici. 

V pátek ráno po krátkém přijetí u starosty na neuöt-

tingské radnici jsme odjeli nabyti novými zkušenost-

mi a zážitky zpět domů. Zájezd se nám moc líbil. 

Žáci 9. třídy
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Ze skautské činnosti - Za vlajkou Mustangů
Už po čtvrté se družina 

skautů a vlčat vydala na dal-

ší výpravu s hlavním cílem 

získat (a zasloužit si) slavnou 

vlajku mustangů…..

Z deníku Jakuba de 

Molay……

Ráno devatenáctého dne po 

aprílu roku osmého,  vyšla 

skupina osmi odhodlaných 

kluků  ze skautské klubov-

ny v Kamenici nad Lipou na 

nádraží JMHD, kde získali od 

paní pokladní zprávu, která je 

zavedla na 7. zastavení křížo-

vé cesty k Bradlu. Složený 

papírek schovaný pod buko-

vým listem na pomníku jim 

dal hodně práce i s tou šif-

rou, co jsem jim připravil…, 

avšak našli tu zprávu, rozluštili a u kamenného mostu 

pod Bradlem  narazili na další překážku … pohraniční 

stráž …….Poté se na cestě objevil problém, který nikdo 

neplánoval … cesta lemovaná potokem do Mravenčí-

ho údolí, která prověřila opravdovou odhodlanost zís-

kat vlajku i přes pár mokrých kalhot a bot…..

…Co Vám budu říkat. Tu vlajku opravdu získali a svůj cíl 

nabyl konce u p. starosty, kde na ně čekala ona vlajka. 

Vlajka, která jim dala mnoho úsilí, času a přemáhání, aby 

jí získali.

Den Země (čtěte pomalu)

…sluníčko svítí, příroda se probouzí, ptáčkové si 

prozpěvují a třeba i ten potůček bublá… jak krásný 

je den… jak krásný je život, jen si to uvědomit v 

tom shonu světa, jen se zastavit a užívat si tento 

jedinečný okamžik, který je nám dán, darován. Pro-

to děkuji za všechno mnohokrát děkuji………. 

Chtěl bych poděkovat klukům a všem z našeho 

oddílu Gatlida za aktivní účast na Dni Země, kdy 

jsme společnými silami zasadili mladý stromek, 

posbírali odpadky v Palatovce a na Šibenném 

vrchu. Tam jsme také potkali i pana starostu s náručí 

plnou odpadků. Děkuji i jemu za aktivní pomoc… 

 Doba pak pokročila, rozloučili jsme se, a rozešli 

jsme se domů s překrásným pocitem dobrého 

skutku pro naši Zemi, město a nakonec i pro nás 

samotné. Vždyť  my všichni jsme na jedné lodi… 

naší Zemi, bloudící tmou tmoucí. My všichni 

můžeme pomoci naší přírodě a naší Zemi, ať už 

je to každodenním rozhodováním, smýšlením, 

způsobem života a činy, které děláme pro naši  

Zemi… Nebo neděláme?…

Děkuji všem, kteří si našli čas ohnout se pro papí-

rek na (Z) zemi či třeba zasadit stromek na mezi

… ještě jednou děkuji                                              Miloš M.
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Návštěvy zoologických zahrad patří mezi oblíbené 

rodinné výlety a jelikož Sdružení rodičů při místní škole 

a děti jsou  rodinou,  rozhodli jsme se takový výlet také 

vyzkoušet.

Víme, že naše děti se snaží být na výletech opravdu 

vzorné, takže jsme se nebáli  ani dopravy veřejnými 

dopravními prostředky (transport  do Prahy  i po Praze 

ve skupině čítající 40 dětí + doprovod jsme si již vyzkou-

šeli v loňském roce, takže to pro nás tentokrát  nebyla 

žádná novinka). Novinkou však byl rozchod pro starší 

děti, protože dosud jsme se na našich akcích pohybo-

vali vždy společně. Naštěstí jediným zádrhelem byla 

dochvilnost   několika opozdilců při příchodu na místo 

srazu před naším opuštěním ZOO. Toto opoždění však 

mělo dobrý důvod a tím byla výborná zábava, při které 

je opravdu těžké sledovat čas. 

Viděli jsme vše,  co se za jeden den v tak velké ZOO vidět 

dá a možná i více než jsme předpokládali,  protože v ten 

samý den jako my navštívil ZOO i předseda ČSSD pan 

Paroubek. Naše výprava si však navíc ještě zajezdila na 

lanovce a  stihla si zařádit  na velmi pěkných prolézač-

kách a hřištích (a řádili nejenom ti mladší). 

Děti byly i večer plné energie,  a tak jsme některé „lupín-

ky“  při cestě zpět museli trošku krotit, abychom svým 

veselím při vyprávění a  prohlížení pořízených fotografi í 

neobtěžovali ostatní cestující.  

Velký obdiv patří několika našim chlapcům, kteří našli 

peněženku a  neváhali proběhnout celou zoologickou 

zahradou a tento nález předat službě na bráně. Ruku 

na srdce – jak bychom se zachovali my dospělí při nále-

zu peněženky, kde nejsou žádné doklady a není tedy 

jednoduché dopátrat se majitele…… pro takové děti 

je radost pořádat výlety a tu trochu  zlobení jim určitě 

odpustíme. 

PS: Už se těšíme na zářijový výlet do Šiklova mlýna

Výbor Sdružení rodičů

Sdružení rodičů informuje …

Zapište si do kalendáře…

Sdružení rodičů při ZŠ a MŚ v Nové Včelnici

ve spolupráci s Poštovní spořitelnou a Sborem 

dobrovolných hasičů

Vás zve na  dětský den pořádaný 

v neděli 8. 6. od 13. hodin na místním stadionu.

Kromě zábavy v oblíbených soutěžích si můžete 

vyzkoušet i hasičskou techniku a výstroj,

nebo si poslechnout a zatančit si při hudbě kterou 

nám opět přiveze známý DJ pan Kouřil.

…. ZOO reportáž

Setkání s deváťáky

Přichází konec školního roku a s ním  odchází ze základní školy další ročník dospívajících děvčat a chlapců, kteří 

zde strávili celých dlouhých devět let povinné školní docházky. Vydaly jsme se proto uprostřed měsíce května 

na povídání s letošními deváťáky. Po loňské zkušenosti jsme očekávaly upovídanou a rozesmátou třídu, ale 

čekalo nás tak trošku zklamání. Současným deváťákům se vůbec nechtělo povídat a o úsměvech se také nedá 

moc hovořit.  S „otráveným“ výrazem ve tváři  se nám dostávalo převážně odpovědí typu jo, ne, nevím…, takže 

pro nás byla celkem „fuška“ dát rozhovor dohromady. Nakonec se vše v dobré obrátilo. Zejména díky Láďovi 

Svatošovi, který byl velice příjemný a hovorný, jsme si  i pěkně popovídaly. Spoustu informací nám také poskytl 

třídní učitel Mgr. Milan Bašta, odpovědi na první tři otázky jsou vlastně jeho.

Kolik vás je celkem ve třídě?

23, z toho 10 kluků a 13 holek.

Dostali jste se všichni na vybranou školu?

Více méně ano, jenom Eliška Strouhalová se nedo-

stala do Znojma, tak půjde do Budějovic na spor-

tovní gymnázium. Někteří se dostali bez přijímacího 

řízení, jiní dělali jen přijímací pohovory a jen málo-

kdo dělal přijímačky jako takové.

Na jaké školy půjdete?

Gymnázium v J. Hradci (1), sportovní gymnázium v 

Č. Budějovicích (1), ekonomické lyceum v J. Hradci 

(2), přírodovědné lyceum ve Veselí nad Lužnicí (3), 

ekonomické lyceum v Táboře (1), zdravotní škola v 

J. Hradci (1), hotelová škola v J. Hradci (1), Střední 

odborná škola v J. Hradci (2),  knihovnictví v Táboře 

(1), průmyslovka v Písku (1), dopravní průmyslovka 

v Č. Budějovicích (2), stavební škola ve Volyni (1), 

informatika v Sezimově Ústí (1), kosmetička v Neto-

licích (1), odborné učiliště v Kamenici nad Lipou (2), 

odborné učiliště v J. Hradci (1) a v Pelhřimově (1).

Jste rádi, že odcházíte z  9. třídy?

Ne.

To jste zřejmě dobrý kolektiv?

No, teď už jo.

A dřív to tak snad nebylo?

Následovalo hrobové ticho a odpovědi jsme se nedo-
čkaly.

Rybářské závody dětí
V polovině měsíce dubna v Nové Včelnici děti soutěžily v rybářských závodech
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Bude vám po škole smutno?

Bude, jo.

Ještě se učíte?

Jo (otráveně). Pořád se zkouší a pořád něco píšeme. 

Co matematika?

Tu máme pořád a ještě k tomu zemák, protože pan uči-

tel (Mgr. Bašta – pozn. redakce) si pořád plánuje nějaké 

náhradní hodiny.

Co vás ve škole nejvíce baví?

Přestávky.

A mimo přestávek?

Oběd.

Rozhodovali jste se kam na školu sami nebo vám s 

výběrem pomáhali rodiče?

My sami.

Pojedete na nějaký společný výlet?

11. června jedeme na celý den do Prahy a večer půjde-

me do Národního divadla na představení Sluha dvou 

pánů. Pak  pojedeme do Hradce na zeměpisný pořad 

Brazílie v rytmu samby. Někteří možná ještě pojedou na 

výlet do Rakouska. No a nedávno jsme byli na výměn-

ném pobytu v Německu, teda zase jenom někdo. (s 

odpovědí opět pomáhal pan učitel)

Jak jste se tam domlouvali?

Tak různě, rukama, nohama… Jinak jsme zkoušeli něco 

anglicky a něco německy. 

Plánujete rozlučovací večírek?

No, po vysvědčení. Budeme mít asi oheň a tak…

Myslíte si, že budete brečet?

Jo, budeme.

Tímto jsme komunikaci se třídou ukončily a k dalšímu poví-
dání jsme si vzaly stranou pouze šestici žáků, kterou jsme 
vybraly namátkou. Nejdříve jsme zpovídaly tři slečny, kte-
ré se rozhodly pro studium na stejné škole – přírodovědné 
lyceum ve Veselí nad Lužnicí.  Jedná se o Michaelu Skláda-
lovou, Lilianu Frühaufovou a Soňu Vocílkovou. 

Proč jste si holky vybraly zrovna přírodovědné 

lyceum? A je to náhoda, že jdete tři na stejnou ško-

lu nebo jste se předem domluvily?

Ze začátku o této škole začala uvažovat Soňa, a pak  

jsme se tak nějak všechny domluvily. Míša se Soňou 

se jely podívat i na den otevřených dveří, no a Lilka se 

potom taky rozhodla, že pude sem.  Je to něco jako 

gympl, takže se pak můžeme rozhodnout co dál. 

Co vás nejvíce zaujalo na dni otevřených dveří?

Je tam hodně věcí z přírody. Mají tam hodně zvířat, 

různé takové ty potvůrky jako hady, pavouky, ještěrky 

a tak.

To tam bude asi převažovat hodně přírodopis a 

chemie. Baví vás tyto předměty?

No, ne.

A co vás baví?

Lilka - nevim, asi počítač a tenis.

Michaela - plavání, lyžování, prostě sport a muzika.

Soňa - mě baví hudba, počítač, snowboard. 

Jak to bylo s přijímacími zkouškami?

Vzali nás na průměr bez přijímaček. 

A víte jaké je uplatnění z této školy?

Třeba učitelka chemie, přírodopisu a tak.

To byste asi musely vystudovat vysokou školu, ne?

My chcem jít na vejšku.

Na co se nejvíce těšíte?

Že budeme na intru.

Odpovědi jsme z děvčat doslova páčily, jen Soňa byla o 
něco málo hovornější. Doufaly jsme, že chlapci Vojta Stra-

šík a Radim Václavíček budou sdílnější. V září oba nastupují 
na Střední průmyslovou školu dopravní v Českých Budějo-
vicích.
Jdete na stejnou školu, máte i stejný obor?

Ne, Vojta jde na silniční dopravu a já (Radim) jdu na 

obor autotronik.

Co si máme představit pod pojmem autotronik?

Něco mezi elektrikářem a automechanikem. Mě tohle 

prostě zajímá.

A ty Vojto následuješ tátu?

Já jsem si ten obor vybral sám, ne kvůli tátovi.

Co byste potom chtěli dělat?

Radim – asi v nějaké dílně třeba u Renaulta nebo tak.

Vojta – já bych chtěl být taky v dílně. Jezdit bych asi 

zatím nechtěl.

Co nesnášíte ve škole?

Chemii a češtinu.

Chtěli byste učit ve vaší třídě?

Radši asi ne.

A je vaše třída dobrá?

Jo, to je.

A co třeba jídelna? Chutná vám?

Jo, vařej docela dobře. Dobrý jsou třeba plněný knedlí-

ky. Ale porce by mohly bejt větší.

Co vaše zájmy?

Motorky. (na tom se kluci svorně shodli)

Vojta – určitě počítač a hokejbal.

Radim – taky počítač a prostě všechno co vrčí.

Vy už můžete jezdit?

Ne, my to máme na spravování. A občas třeba tlačíme 

(smích).

Posledním „oříškem k rozlousknutí“ je Ladislav Svatoš. Ten 
nás zaujal hlavně tím, že se hlásí na knihovníka. A jak se 
ukázalo, tak v tomto případě byl náš výběr k rozhovoru 
velice šťastný.

Proč ses rozhodl jít zrovna na tuto školu?

Já jsem původně uvažoval o herecké a divadelní  kon-

zervatoři, ale pak jsem si uvědomil, že i kdybych se tam 

náhodou dostal, tak by bylo moc těžké najít uplatnění 

a vůbec se prosadit ve světě fi lmu a divadla. Tak jsem 

si to nakonec rozmyslel a rozhodl jsem se úplně jinak. 

Vlastně mě k tomu trošku přivedla moje příbuzná, která 

mě s touto školou seznámila a mě to docela zaujalo.

Musel si dělat přijímací zkoušky?

No musel a byl jsem sám docela překvapený, protože 

jsme dělali přijímačky z matiky, češtiny, angličtiny a ješ-

tě všeobecný test. Takže toho bylo docela dost. Navíc 

nikdo netušil, že budeme dělat test i z matematiky.

Kolik se vás hlásilo?

22 a vlastně nás vzali všechny. 

Jaké je uplatnění z této školy?

Určitě v knihovně nebo pak různě v archivnictví, ale to 

mě moc neláká.

Co si myslíš, že musí zvládnout dobrý knihovník?

Hlavně dobře komunikovat s lidmi.

Na začátku si zmínil konzervatoř, tebe baví herec-

tví?

Docela jo, já jsem i rok jezdil do divadelního kroužku do 

Hradce. Pak se tam ale změnilo vedení a odešlo hodně 

mých kamarádů, tak jsem to ukončil. Ještě mě baví psa-

ní.

Co píšeš?

Asi nejvíc nějaké povídky. Většinou s hororovým téma-

tem nebo sci-fi .

Máš nějakou v „šuplíku“?

Mám toho dost, ale já to radši nikde neukazuju. Nemám 

tu odvahu.



16 Novovčelnický zpravodaj 17Novovčelnický zpravodaj

A půjčil bys nám nějakou povídku do zpravodaje?

No, tak já teda zkusím něco vybrat.

To by z tebe jednou mohl být i slavný spisovatel, 

co říkáš?

No, to nevím, ale rád bych se psaní i dál věnoval. Mě to 

prostě baví.

A máš ještě nějaké koníčky?

Hodně čtu, zajímají mě fi lmy, počítač a jakákoli muzika, 

tedy kromě HIP HOPU, ten nesnáším. 

My se tedy těšíme na nějakou tu povídku, třeba hned v 
tomto zpravodaji. A na závěr přinášíme ještě pár slovíček 
s třídním učitelem.

Jaká ta třída byla?

Tahle devítka vznikla spojením ze dvou tříd. Ze začátku 

byly trošku obavy, hlavně ze strany rodičů, jak to bude 

fungovat. Ale řekl bych, že je to třída hodně dobrá. Co 

se týká studijních výsledků, tak teď zrovna ve SCIO tes-

tech dopadli dost dobře. Pohybovali se v té horní polo-

vině a v matematice byli dokonce o 8% nad průměrem. 

Máme ve třídě velice šikovná děvčata co se týká spor-

tovních výsledků. Zejména Monika Brusová, která se 

řadí k atletické špičce.

Jak se vám v této třídě učí?

Dobře. Učitel chce po dětech vždycky něco víc a vidí 

dopředu určité rezervy. Je to jako ve fotbale, kdy má tre-

nér vyšší nároky a nakonec je s mužstvem spokojen.

Myslím si, že se v této třídě s žáky nechá domluvit.

Bude vám po nich smutno?

Určitě ano. Nedá se však žít jen ve vzpomínkách, takže 

se zas musím přeorientovat na další třídu.

Děkujeme a příští rok nashledanou s novými deváťáky.
Pavlína Nebeská, Marie Davidová

Aktivní děti
Využily jsme návštěvy u deváťáků mimo jiné i k tomu, abychom ještě před ukončením povinné školní 

docházky vyzpovídaly další z řady aktivních dětí v Nové Včelnici Anetu Blechovou. Víme o ní, že se již dlou-

ho intenzivně věnuje gymnastice.

Kdy jsi s gymnastikou začala?

V 1. třídě, takže na ní chodím vlastně už devět let.

Kdo tě k ní přivedl?

No, myslím si, že asi mamka. Já si to moc nepamatuju.

Kdo tě trénuje?

Paní učitelka Koníčková, když jsem byla menší tak mě 

trénovala paní učitelka Vytisková.

A co tvoje maminka, ta také trénuje, měla tě 

někdy takzvaně „pod sebou“?

Chvilku jo, ale bylo to docela blbý. Měla jsem před ní 

takový divný pocit.

Je gymnastika dřina?

Docela jo. Trénujeme 3 x týdně po dvou hodinách.

Co je na ní nejtěžší?

Tak to nevím. Asi když se učíme nějaké nové prvky.

Co závody?

Někdy se podaří a někdy ne.

Máš nějaké gymnastické úspěchy?

Já nevím, asi největším úspěchem bylo 3. místo 

na krajských závodech v Českých Budějovicích v 

družstvech společně s Žanetou Plavcovou a holkama 

z Jindřichova Hradce.

Kterou disciplínu máš nejraději a která je pro 

tebe nejtěžší?

Nejradši mám bradla a nejhůř se mi cvičí na kladině.

Chtěla bys v gymnastice pokračovat i po skonče-

ní základní školy?

Vlastně bych chtěla pokračovat co nejdýl. Gymnasti-

ka mě dost baví. Kdyby to šlo, tak bych chtěla zkusit 

chodit na gymnastiku v Hradci, půjde tam i Žaneta 

Plavcová od nás ze třídy, ale nevím, jestli to vyjde.

Máš ještě nějaké jiné koníčky?

Chodím s naším psem na procházky, s holkama ven, 

taky ráda lyžuju a v létě jezdím na kolečkových bruslích.

Jak se jmenuje tvůj pes?

Šimon. Je to jorkšírský teriér a je moc fajn.

A venčíš ho jenom ty?

Já a mamka. Mamka chodí ráno, já odpoledne. V týd-

nu chodí také babička. Bráchovi se moc nechce.

Na jakou školu vlastně jdeš?

Na střední odbornou do Hradce, je to vlastně bejvalá 

zemědělka.

Proč zrovna tam?

On tam chodí i brácha, sice na jiný obor, ale líbí se mu 

tam, tak jsem si říkala, že bych to  mohla zkusit taky.

Jaký obor budeš studovat?

Já mám obor cestovní ruch.

Tak to asi musíš umět dobře cizí jazyky?

No, angličtinu a němčinu. Docela mě i bavěj. 

Nelákalo tě jít například na sportovní gymnázi-

um kvůli gymnastice?

To ne, protože jsem nechtěla být na intru, chtěla jsem 

být doma.

A těšíš se do nové školy?

Docela jo. Pár lidí ze školy tam znám, tak to bude 

dobrý.

Jaký předmět máš nejraděj a který tě naopak 

vůbec nebaví?

Nebaví mě chemie. A baví mě tělocvik, občas i fyzika. 

To je asi všechno.

Už máš představu čím bys jednou chtěla být?

To ještě nevím. To se uvidí až dýl.

Aneta BlechováAneta Blechová
Chystáš už se v září do tanečních?

Ještě ne, chtěla bych až tak ve druháku.

Na co se těšíš o prázdninách?

Jedu s kamarádkami na tábor na Bílou skálu. Letos je 

to naposled, tak si to musím pořádně užít. A s rodiči 

ještě nevím jestli někam pojedeme.

Co kluci?

Dobrý. Normálka. Jako kamarádi.

Jak vycházíte s bráchou?

Jo dobře. Občas takové normální hádky.

Kdo je tvá nejlepší kamarádka?

Asi Iveta Flašková. Kamarádíme spolu od malička.

A jaké bude loučení se základkou?

Zvláštní, bude mi po nich smutno.

Děkujeme za rozhovor. 
Marie Davidová, Pavlína Nebeská
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Pavel Poslušný, Pavel Anděra a Jiří Křehla, tři hasiči tělem i duší  nám přišli popovídat o Sboru dobrovolných hasičů u nás 
v Nové Včelnici. Opět začínáme tradiční otázkou.

Hasiči tělem i duší

Kam sahají počátky místní organizace Sboru dob-

rovolných hasičů v Nové Včelnici?

Daleko, Sbor dobrovolných hasičů v Novém Etynku 

ofi ciálně vznikl 25. ledna 1875, kdy se konala ustavující 

valná hromada. 

Kolik máte členů?

64.

Kolik je z toho aktivních členek?

Ony jsou všechny aktivní, je jich asi 16. Nejstarší členkou 

je Ludmila Prokýšková.

Kdo se může stát vaším členem?

Každý, přispívajícím členem se může stát opravdu kaž-

dý. Ale do výjezdovky musí mít dobrý zdravotní stav. 

Když někdo neví, co s volným časem, tak se může při-

hlásit.

Jaké povinnosti má váš člen?

Podle toho jaký člen. Je to různé. Každý člen se musí 

zúčastňovat valné hromady. Když je ale u zásahové jed-

notky, má povinností hned několik – školení, přípravu 

materiálu, lékařské prohlídky. Strojníci jezdí na školení 

do Jindřichova Hradce. Každý člen zásahové jednotky 

musí mít 40 hodin školení ročně.

Jak často se scházíte?

Výbor máme 1 x za měsíc, a my jako výjezdovka se 

scházíme 3 x až 4 x týdně. Každý pátek odpoledne je 

trénink. A přes léto je každou sobotu soutěž. 

Vedete kroniku o vaší činnosti? A kdo jí píše?

Vedeme ji už od založení a teď momentálně ji vede 

Oldřich Kršek, před ním ji psal Václav Vaněk a  před pa-

nem Vaňkem pan farář Adámek. 

Jak máte rozdělené funkce ve sboru?

Starostou je Pavel Anděra. Náměstka starosty vykonává 

Vlasta Nevoral. Velitelem sboru je Jiří Křehla, zástupcem 

velitele Pavel Poslušný. Jednatelem František Maxa. 

Hospodářkou je Olina Kršková. Jiří Novotný vede naše 

mladé hasiče a také vykonává funkci výstrojního refe-

renta. Hlavním strojníkem je Pavel Mareš a revizorem 

Jan Pfauser. Na podzim nás čekají nové volby do výbo-

ru valné hromady. 

Jakých se účastníte soutěží?

V požárním útoku, na okresních závodech a různých 

lig. Také štafety 4 x 100 m. Za sezonu je to tak okolo 

20 závodů. Soutěže se berou také jako školení. A naše 

úspěchy v soutěžích? Ten kdo chodí na volby nebo 

na akce SPCCH, tak vidí, kolik máme v naší klubovně 

pohárů. Největším úspěchem byla výhra našich žen na 

závodech Jihočeské ligy. Zvítězily v roce 2003 a násled-

ně i v roce 2004. Na neofi ciálním mistrovství ČR se ženy 

dostaly na 3. místo. Na soutěže bohužel nejsou lidi, 

mládež radši půjde dělat blbosti, než aby dělala něco 

pořádného.

Jak je to tedy s hasičskou mládeží, funguje v 

Nové Včelnici?

Máme družstvo mladých hasičů, dohromady asi 10 

dětí. Ale „bojujeme“ s jejich nedostatkem. Když si jde 

kluk zakopat na fotbal, tak už se nic nemusí učit. Naše 

děti čeká ještě topografi e, technika uzlů, znalost hasič-

ských značek, hasičská teorie nebo třeba znalosti jed-

notlivých odborností. Proto se k nám moc dětí nehrne. 

Většina našich dospělých členů je vychovaných z mlá-

deže. Dá se také říci, že máme takové rodinné klany. 

V jakém rozsahu zasahujete u požárů?

Takhle se to nedá říci. Zasahujeme všude, kde je to 

potřeba, nejenom u ohně, ale také při povodních, při 

úniku ropných látek, odchytu včel, při odstraňování 

překážek z komunikací, padlých stromů apod. V Jin-

dřichově Hradci mají jen 3 auta, takže my jim vyjíž-

díme pomáhat. Dříve jsme u hašení požárů dělali jen 

doplňování vody, ale teď, když máme dýchací pří-

stroje, tak děláme  i vevnitř. 

Dříve se také prováděly pre-

ventivní požární prohlídky 

v domech, ale teď už se 

nedělají. Také se kontrolo-

valy hydranty.

Jakou máte požární tech-

niku?

Starou. CAS 25 na podvoz-

ku Škoda RTHP z roku 1968, 

dále máme Avii 30 z roku 

1974. Pak dvě PS 12. Jako 

doplňkovou techniku máme 

řetězové pily, novou elektro-

centrálu, plovoucí čerpadlo, 

vysílačky.

Je to pro vaše zásahy 

dostačující?

Je. Ale u různých věcí. Doje-

deme tam, vystříkáme vodu 

a přijedeme zpět. Ale nemá-

me dostačující úložné pro-

story. Potřebovali bychom 

novou hasičárnu. Velikým pro-

blémem jsou opravdu úložné 

prostory v autech. Při zásahu 

potřebujeme mít vše po ruce 

a vždy na svém místě.

Jak to nyní vypadá s hasič-

skou zbrojnicí?

Tento rok by se měl udělat 

projekt a poté bude město 

žádat o dotaci. Bez projektu 

se o dotaci žádat nedá. Vše je 

bohužel o penězích. Okolní 

hasičské sbory našeho zařa-

zení jsou na tom v podmín-

kách lépe, co se týká zbrojni-

ce. Ve stávající zbrojnici nejsme ve svém a nemůžeme 

se tam už ani vejít. Nemůžeme ani nic rekonstruovat. 

Chybí nám sociální vybavení. Když přijedeme špinaví ze 

zásahu, musíme se bez vysprchování obléci do čistého 

oblečení a myjeme se až doma. 

Co všechno pořádáte pro veřejnost?

Tradiční hasičský ples. Pro děti pohádkový les a dra-

kiádu. Letos bychom chtěli dělat letní zábavu u Žida 

se skupinou Portál. Samozřejmostí jsou hasičské sou-

těže. Také bychom chtěli dělat stavění a kácení máje, 
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ale máme problém s tím, 

kam jí umístit, aby na 

někoho nepadla a hlavně 

aby májku někdo nepod-

řízl.

Jak jste připravení k 

výjezdu, když máte 

hasičský ples?

Když máme ples, tak 

naše auta odhlásíme ze 

zásahu, stejně tak jako při 

soutěži dětí. Ze zásahu se 

odhlašujeme v Českých 

Budějovicích. 

Co plánujete v nej-

bližších měsících?

V květnu nás čeká soutěž 

(pozn. redakce – rozhovor 

se konal 9. května 2008). 

V červnu bude muzika. V 

srpnu pohádkový les a v 

říjnu drakiáda a v lednu 

2009 bude ples. A bude-

me také upravovat avii, 

aby se tam vešla elektro-

centrála. 

Udržujete přátelství s nějakými hasiči?

Od počátku devadesátých let udržujeme přátelství s 

našimi německými přáteli hasiči z Neu Öttingu. Naši 

přátelé u nás byli naposledy při 130. výročí našeho sbo-

ru. Když vidíme jejich techniku a vybavení, tak si připa-

dáme jak nejchudší hasičský sbor. U nich, když je někdo 

u hasičů má u zaměstnavatele určité výhody. Jeho 

zaměstnavatel to bere jako čest, že je jeho zaměstna-

nec u hasičského sboru, a my s tím máme v práci jenom 

problémy. Všechno mají placené z daní a mají i nějaké 

výhody. 

Proč neinformujete o vaší činnosti naše občany v 

Novovčelnickém zpravodaji?

Na naše hasičské závody jsme nějak pozapomněli. 

Co byste si nejvíc přáli?

Byli bychom rádi, kdyby vyšla ta hasičárna a potom 

nové auto. Abychom byli ve svým a mohli jsme začít 

něco dělat, a když nejsme ve svým, tak to nemá cenu. 

Co nám řeknete závěrem.

Děláme i v noci, v jakoukoliv hodinu a musíme vyjet, 

když jsme dobrovolní. U zásahu  každý ví co má dělat, 

musíme se navzájem informovat a všichni musí bez-

podmínečně poslouchat. Jinak to ani nejde …

Děkujeme za rozhovor 
Marie Davidová, Pavlína Nebeská

Sdružení dobrovolných hasičů 
Nová Včelnice pořádá 26. června 2008 

od 19.30 hodin taneční zábavu 
v restauraci U Žida.

K tanci a poslechu hraje Portál.
Bližší informace na plakátech.

Pozvánka

FOTOREPORTÁŽ - První velký slet čarodějnic
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Představujeme z  SPCCH v Nové Včelnici

99 členů základní organizace Svazu postižených civi-

lizačními chorobami v Nové Včelnici na výroční  

členské schůzi zhodnotilo činnost za uplynulý 

rok a ohlédlo se za dvěma roky, které uplynuly od 

jejího oficiálního vzniku. V roce 2007 bylo zorgani-

zováno a úspěšně realizováno celkem 16 akcí. Vět-

šina těchto akcí je organizována nejen pro vlastní 

členy, 

ale pro všechny občany Nové Včelnice a okolí. To 

přispívá ke znovuobnovení společenského života 

a pomáhá utvářet vědomí sounáležitosti s měs-

tem a regionem kde žijeme. 

První oblastí na níž se soustřeďuje MO SPCCH jsou 

vysoce fundované besedy s předními lékařskými 

odborníky. Dvě besedy s MUDr. Lubomírem Ber-

kou CSc. byly věnovány nemocem srdce, cévám 

oběhového systému, prevenci a léčení těchto 

onemocnění. 

V rámci celostátního týdne SPCCH se pak uskuteč-

nila beseda s MUDr. Pavlem Krškem, PhD. z kliniky 

dětské neurologie a Centra pro epilepsii Motol, 

která byla zaměřena na nejnovější trendy v léčení 

epilepsie a chorob nervového systému. 

Zajímavou bude jistě i nejbližší připravená bese-

da s internistou a endokrinologem Doc. MUDr. 

Michalem Krškem, CSc. z III. interní kliniky a Kliniky 

endokrinologie a metabolismu VFN a I. lékařské 

fakulty University Karlovy. Tato beseda se usku-

teční v sobotu 31. května 2008 od 17.00 hodin v 

klubovně hasičů. 

Pro rok 2008 jsou již připraveny další 2 besedy s 

lékařskými odborníky na vysoce aktuální témata. 

Předběžně v červenci se uskuteční beseda s dia-

betologem a na říjen, v rámci celostátního týdne 

SPCCH, se připravuje beseda s onkologem, zamě-

řená na prevenci a léčení nejobávanější a nejzá-

keřnější nemoci současnosti. 

Kromě besed s předními lékaři uskutečnila ZO 

SPCCH v Nové Včelnici i řadu přednášek a besed 

na témata zajímající širší okruh členů a občanů. 

Byly to např. dvě besedy s včelařskou tématikou 

o významu včel, o včelích produktech, o léčivých 

účincích propolisu a včelí mateří kašičky včetně 

ochutnávek medového pečiva. 

Dále to byla např. beseda s pí Kořínkovou o účin-

cích léčivých bylin na lidský organismus, o léči-

vých čajích a extraktech z bylin. 

Dále to byly např. beseda s Ing. Zahradníkem z 

Českého zahrádkářského svazu nebo beseda s 

pracovníky banky WV Sparkasse o tom, jak rozpo-

znat falešné peníze. 

Zajímavou byla i beseda s Ing. Janem Palaugarim 

, vedoucím sociálního odboru MÚ v J. Hradci o 

zákonu o sociálních službách a péči o zdravotně 

znevýhodněné občany. 

Z poslední doby je třeba zmínit besedu s panem 

Jindřichem Kabešem, jednatelem  pekáren DK 

OPEN, která byla zaměřena hlavně na jejich výrob-

ky pro zdravou výživu a výrobky pro slavnostní 

příležitosti. 

Velký úspěch zaznamenaly pravidelné adventní 

event. i velikonoční výstavky ručních prací zdra-

votně postižených (paličkovaná krajka, háčkované 

výrobky atd.), vánočních dekorací a adventních 

věnců, balení dárků, výrobků z včelího vosku, 

slavnostního a vánočního pečiva atd. V uplynu-

lém roce byla adventní výstavka spojena i s miku-

lášskou nadílkou pro děti. Pozadu nezůstává ani 

kultura. Členové MO SPCCH navštěvují společně 

divadelní představení a další akce, zajišťované 

zejména KD v Kamenici n. Lipou. Jedná se nejen 

o vystoupení profesionálních umělců, ale i letní 

představení na nádvoří kamenického zámku, kde 

vystupují především divadelní ochotníci nejen z 

Kamenice nad Lipou, ale i z okolí (např. ze Žirov-

nice). Na tato představení jezdíme bud‘ vláčkem, 

nebo se vejdeme do několika osobních aut členů. 

Představení pak bývá zakončeno většinou bese-

dou a přátelským posezením.

Za zmínku stojí i skutečnost, že členové MO 

SPCCH se společně zúčastnili vánočního trou-

bení souboru TRUMPET TUNE v sousední obci 

Žďár nebo výborného koncertu mezosopranistky 

Daniely Demuthové a varhaníka Vladimíra Jelínka 

v novovčelnickém kostele. Je škoda, že tento kon-

cert z děl Haydna, Bacha, Mozarta, Dvořáka a dal-

ších mistrů byl ostatními společenskými a vzdělá-

vacími spolky v obci okázale ignorován. 

V minulém roce se velmi líbil i společný výlet čle-

nů a jejich rodinných příslušníků hlavně dětí : par-

ním vláčkem do Nové Bystřice. V letošním roce si 

chceme tento společný výlet zopakovat s tím, že 

tentokrát pojedeme do Černovic. 

Plánujeme pokračovat i ve společných pěších pro-

cházkách do okolních obcí, završených předem 

dojednaným přátelským posezením v malebné 

hospůdce s možností objednání delikatésních 

specialit. 

Vztah a úctu ke každému svému členu vyjad-

řujeme nejen osobní návštěvou členů výboru 

při významných životních výročích, ale i tím, že 

necháváme zahrát oslavenci jeho oblíbenou pís-

ničku v jihočeském rozhlase. 

Zvláštní úctu našim ženám a matkám se snažíme 

projevit, podle našeho názoru plně vydařenými 

posezeními k svátku matek nebo k MDŽ. Tato 

posezení bývají vyšperkována kulturním progra-

mem žáků mateřské nebo základní školy, hudbou, 

zpěvem, pozornostmi a pohoštěním. 

Organizaci SPCCH se podařilo u cestovní kancelá-

ře zajistit mimořádně cenově výhodné pobytové 

zájezdy s plnou penzí u moře v Itálii nebo v Chor-

vatsku. Těchto zájezdů se zúčastnilo v roce 2006 

celkem 28 a v roce 2007 celkem 25 členů, rodin-

ných příslušníků i několik dalších občanů Nové 

Včelnice a okolí. 

Je třeba vyzdvihnout, že výbor SPCCH v Nové Včel-

nici se snaží i v současné době televize, počítačů a 

internetu připravit atraktivní zajímavé akce nejen 

pro své členy, ale pro všechny občany Nové Včel-

nice a okolí a přimět je k tomu, aby alespoň občas 

opustili pohodlí (možná i klec) svého domova a 

sešli se se svými sousedy, s těmi kteří žijí ve stej-

ném městečku nebo jen kousek vedle v sousední 

obci či městě. Přáli bychom si, aby těchto lidí bylo 

stále více, aby u nich sílilo vědomí příslušnosti a 

sounáležitosti s místem a regionem, kde žijeme. 

Člověk je tvor společenský, který ke svému živo-

tu potřebuje porozumění, účast, zájem a pomoc 

jiných. Právě proto by se občané měli zúčastňo-

vat v ještě větší míře akcí organizovaných MO 

SPCCH a alespoň tím se podílet na společenském 

a kulturním životě obce. Zorganizování a příprava 

kvalitních akci vyžaduje mnohdy nemalé úsilí. Je 

třeba vyzdvihnout i skutečnost, že i v současné 

zkomercionalizované době je řada vynikajících 

odborníků nebo těch, kteří své znalosti a vědo-

mosti získali jako svého koníčka, je ochotna se o 

své vědomosti bez nároku na jakoukoliv odmě-

nu podělit se všemi, kteří mají zájem a chtějí se 

něco dozvědět. Respektování a využití získaných 

poznatků navíc může přispět i ke zlepšení kvality 

jejich života.

Oznámení o změně provozní doby
Etko s.r.o. Nová Včelnice oznamuje, že s platností od 1. 6. 2008 se mění 

otvírací doba ve sběrném dvoře a též ve výkupně kovového šrotu

Provozní doba 

sběrného dvora

Pondělí  7 – 15 hodin

Úterý 7 – 15 hodin

Středa 7 – 17 hodin

Čtvrtek 7 – 15 hodin

Pátek 7 – 12 hodin

Sobota 9 – 11 hodin

Neděle zavřeno

Provozní doba 

výkupny kovového šrotu

Pondělí  8 – 15 hodin

Úterý zavřeno

Středa 8 – 17 hodin

Čtvrtek zavřeno

Pátek 8 – 12 hodin

Sobota 9 – 11 hodin

Neděle zavřeno

Z A D A R
Zveme Vás na akci, kterou pořádá 

místní svaz žen. Zadarmo přineste 

– věci, které již nepotřebujete, ale 

jsou použitelné, dobré a mohou 

posloužit někomu jinému. Zadarmo 

si odnesete – věci, které se vám hodí 

a můžete je použít.

Nebo se přijďte jenom podívat.

Kdy? Sobota 7. 6. 2008, 8 – 12  hodin

Kde?   Velká zasedací místnost Měst-

ského úřadu v Nové Včelnici – l. 

poschodí.  Využijte této akce!!!!!!

Svaz postižených civilizačními chorobami v ČR, o.s. 

Základní organizace Nová Včelnice Vás srdečně zve 

na besedu

MUDr. Silvie Krajíčkové

specialistky na diabetické onemocnění 
(cukrovka)  
na téma 

Interní a diabetické nemoci
Beseda  se uskuteční 

v úterý 1. července 2008 od 16.30 hodin

v klubovně  hasičů v Nové Včelnici.

Po skončení besedy lékařka odpoví na vaše dotazy.

Zveme občany Nové Včelnice a okolí.

Výbor SPCCH
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ATLETIKA

Atletická družstva zahájila sezónu
V polovině května mají všechna atletická družstva první 

kola KP za sebou, muži už dokonce absolvovali kola dvě 

– tedy polovinu celé soutěže.

Start byl úspěšný – můžete posoudit :

Muži  ve II. kole

1. TJ Lokomotiva Veselí n.L ...........................................................215

2. BAK Bechyně ....................................................................................185

3. SK ČD Č.Budějovice .....................................................................122

4. TJ Nová Včelnice............................................................................... 93

5. Atletika Písek ....................................................................................... 78

6. Start Třeboň ........................................................................................ 43 

a výkony našich  mužů :

Své discipliny vyhráli  Mirek Zikmund  výšku  (194 cm) 

a tyč (330), Ondra Blecha dálku (629), navíc třetí na 100 

m (11,84) a pátý ve výšce (170), Roman Flaška 400 m 

(51,96) 

Ostatní pěkné výkony : 

Jan Slavík   100 m - 11,94, 400 m - 54,11

Tomáš Pechek    1500 m - 4:51,91

Vladimír Pechek 3000 m přek. -  11:59,37

Lukáš Holický      výška 160 

Václav Jelínek     koule  10,93

Pavel Pfauser     disk  30,76

Dorostenky v I. kole v Táboře přesvědčivě zvítězily.

1.  TJ Nová Včelnice...................................................................118,5b.

2.  VS Tábor .........................................................................................51  b.

3.  Sokol Č.Budějovice .................................................................24 b.

4. Start Třeboň ..............................................................................22,5 b.

K vítěznému bodovému zisku nejvíce přispěly Jana 

Řežábková, Monika Brusová, Eva Fuhrerová, Markéta 

Říhová, Petra Šoterová, Radka a Hana Juřičkovy, Eliška 

Tůmová, Martina Hejdová, Hana Houdková, Tereza Pav-

líková, Veronika Slavíková a Klára Štěpánková.

II. kolo je v neděli 8.6. v Pacově  - tam by děvčata měla 

vybojovat postup do semifi nále MČR !!

Mladší žactvo zahájilo ve své skupině SEVER  KP víc než 

úspěšně, chlapci  pod vedením Jany Vaňkové I. kolo 

vyhráli, děvčata  vedená Vaškem Jelínkem skončila na 

druhém místě.

Výkony a další podrobnosti až po II. kole, které 

mladí atleti absolvují 25 .5. v Táboře.                     -ek-  

Výsledkový sportovní servis

FOTBAL

„Áčko“

17. kolo Chlum - Nová Včelnice 3:2 (Cypra L., Bednář) 

18. kolo Nová Včelnice - K. Řečice 7:0 (Bednář 3, Cypra T., 

Lukš, Mareš, Dvořák)

19. kolo Slavonice - Nová Včelnice 2:3 (Bednář 2, Lukš)

20. kolo Nová Včelnice - N. Bystřice 6:1 (Bednář 3, Lukš, 

Cypra T., Blažek)

21. kolo Nová Včelnice - So. S. Ústí 3:4 (Blažek 3)

„Béčko“

13. kolo Bystřice B -  Včelnice B 0:3 (Vajda Radek 2, Baláž 

Martin)

14. kolo Peč - Včelnice B 2:6 (Blažek Martin 3, Holický 

Lukáš 3)

15. kolo Včelnice B – Cizkrajov  4:1 (Hornát Miroslav, Svo-

boda Roman, Vajda Radek, Mareš Tomáš)

16. kolo Dešná - Včelnice B 2:0

17. kolo Včelnice B – Studená 4:1 (Bednář 2, Hornát, 

Mišura)

starší přípravka

15. kolo Včelnice – Slavonice 3:0 (Jaroš David, Brus David, 

Parobek Lukáš)

16. kolo Bystřice – Včelnice 0:6 (Jaroš David 3, Brus David 

2, Hornát Miroslav)

17. kolo Včelnice – Popelín 8:3 (Brus David 2, Hornát 

Miroslav 2, Didek Zdeněk 2, Jaroš David, Parobek Lukáš)

mladší přípravka

12. kolo Majdalena – Včelnice 2:2

13. kolo Včelnice – Třeboň A 0:9

14. kolo Suchdol – Včelnice 9:0

15. kolo Včelnice – Břilice B 2:3 (Šlapanský, Košťál)

HOKEJBAL

20. 04. 2008 NV - Prachatice 13:5 

(Landkammer M. 4, Landkammer V. 3, Hembera M., 

Hembera P., Slanina, Schovanec, Lukš, Neugebauer)

26. 04. 2008 NV - Stars 3:1 

(Landkammer V., Slanina, Hembera M.) a 3:2 (Hembe-

ra P. 2, Landkammer V.)

04. 05. 2008 NV - Písek 5:4 (Slanina, Hembera M. 2, 

Školka)

10. 05. 2008 Písek - NV 5:2 (Schovanec, Slanina)

11. 05. 2008 NV - Písek 4:0 (Landkammer V., Chán 2)

18. 05. 2008 Zliv - NV 0:5 (Landkammer M., Schova-

nec, Kulik, Slanina, Hembera M.)

ATLETIKA

Tradiční velké mezinárodní  atletické  klání  přilákalo do 

Brna stovky atletů ze 17 zemí od žáků po dospělé.

V těžké konkurenci uspěla i dvě děvčata novovčelnic-

kého oddílu. Žákyně Jana Řežábková  dokázala vyhrát 

v hodu oštěpem – 31,95 m a stříbro brala ve vrhu koulí 

- 11,21 m.

Monika Brusová si přivezla v kategorii dorostenek nové 

osobní rekordy 15,67 na 100 m překážek a 26,61 v běhu 

na 200 m. 

I když tyto výkony Moniky  nestačily v silné mezinárodní 

konkurenci na medailové posty, můžeme oběma děv-

čatům jenom pogratulovat za úspěšnou reprezentaci  

novovčelnické atletiky!                                                      -ek-

Naše atletky na mezinárodním 

CZECH ATLETIC FESTIVALU v BRNĚ

Monika se rozcvičuje před startem překážek.

Jihlavský ježek 2008 

ročník 2002 a mladší

14. Sivoková Adina 15,000

20. Šímová Johana 13,900

ročník 1998 – 1999

15. Šímová Anna 19,600

ročník 1995 – 1997

8. Petrů Adéla 15,900

ročník 1994 a starší

2. Plavcová Žaneta 18,250

4. Blechová Aneta 16,250

5. Šprinclová Kateřina 12,100

Nová Včelnice 

26. 4. 2008

ročník 2002 a mladší

1. Sivoková Adina 37,350

6. Šímová Johana 33,650

ročník 2001

7. Jelínková Klára 41,600

9. Tyšerová Radka 39,700

13. Tůmová Nikola 35,600

14. Sosnová Karolína 35,300

Aprílový dvojboj 

– Sezimovo Ústí 27. 4. 2008 

mladší žákyně

10. Hrubcová Nikola 19,950

18. Šímová Anna 17,650

starší žákyně

8. Pfaurová Eliška 13,700

juniorky, ženy

5. Blechová Aneta 17,850

6. Plavcová Žaneta 17,500

9. Šprinclová Kateřina 10,750

11. Petrů Adéla 1,700

GYMNASTIKA

Bedřichov

Nová Včelnice
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Novoetynská jankovitá 
stříkačka

Byla to tehdá v našem měs-

tečku velká událost, když se přivezla nová 

motorová stříkačka. Hasiči se zaučovali 

v její obsluze a když jeli večer k rybníku 

Paseckému, běželi za nimi lidé a všichni 

kluci, aby viděli ten zázrak v permanenci.

Stříkačka stříkala třemi proudy a u každé 

koncovky museli stát dva hasiči a měli co držet, aby 

je to nepovalilo. Proud vody se nesl až 30 metrů 

do výše a praskal, jako když se šlehá bičem. Vraceli 

se od rybníka ze cvičení všichni mokří, ale šťastní. 

Panečku, vždyť to také bylo cvičení a co záleží na 

šatech, ty zase uschnou.

Takto se přiblížil slavný hasičský den, předání nové 

stříkačky od obce hasičskému sboru. Přijely hasič-

ské spolky z celého okolí, muzika Vilímkova na 

náměstí vyhrávala a nová stříkačka se ověnčená 

leskla na slunci jak zrzavá kočka. Měla dnes před 

celou veřejností ukázat co dovede a teď jen čekala, 

než se odbudou ty předávací ceremonie. A v tom 

se ozvou intrády a starosta městečka p. Tůma při-

stupuje ke stříkačce s místním velitelem hasičů p. 

Janků a dává mu darovací listinu s těmito slovy: 

„Jako starosta obce předávám spolku dobrovol-

ných hasičů tuto krásnou motorovou stříkačku do 

užívání, ale dá snad Pán Bůh, že nebude u nás v 

městečku a okolí k potřebě.“

Řekl to tak tenkrát v dobrém úmyslu, a netušil, jak 

jeho slova budou doslovně vyslyšena. Pan Janků 

za dar jménem hasičů a všech občanů poděkoval, 

ozvaly se znovu fanfáry a teď již velitel hasičů dává 

trubkou rozkaz k zahájení cvičení. Etynští hasiči a 

stříkačka se tenkrát vyznamenali. Proudy vody se 

blýskaly ve vzduchu jako stříbrní hadi. Voda stříkala 

až přes kostelní věž a výkřiky úžasu se ozývaly ze 

všech stran. Aby bylo viditelně dokázáno, jaké veli-

ké množství vody vystříká stříkačka třemi proudy, 

byl sací koš vhozen do zámecké kašny a v pěti minu-

tách byla kašna bez vody. Hostující hasiči si také s 

radostí zastříkali a byla spokojenost na všech stra-

nách. Jenom při jedné dobře dopadnuvší nehodě 

se najednou spustil na davy lidu na náměstí umělý 

déšť. Jeden hasič, silák, vesnický kovář, se holedbal, 

že udrží stříkající koncovku sám a nemusí jí držet 

dva chlapy jako to dělají oni v Etynku, a když stále 

nedal pokoje, nechali ho samotného zastříkat. Šlo 

mu to dobře, stál pěkně rozkročen jako obr Atlas, 

ale když si chtěl udělat parádičku a udržet tryskající 

proud v hadici jen jednou rukou, hadice mu ruku 

zkroutila, podrazily se mu prudce nohy, a pak jako 

živý had, se dala volná hadice do tance po silnici. 

Proud vody si zařádil v korunách kaštanů, odkud 

serval spoustu listí, a pak srazil několik tašek ze 

střechy Terblova domu. Dokonce žertovně zvedal 

ženským sukně, polil hodně lidí, ale nikdo se moc 

nezlobil, bylo horko, a tak té nenadále spršce byl i 

někdo rád. Hasiči se brzo opětovně hadice zmoc-

nili a odnesl to jen ten silný kovář, kterému se stří-

kačka za jeho vychloubání pomstila, také v žertu. 

Jednu chvíli mu totiž vytrvale stříkala na zadnici, 

jak se zvedal ze země, a teď si tedy tu nešťastnou 

tvář stále hladil. Stříkačka i hasičský den se tedy 

Etyňákům vydařily.

Netrvalo ale dlouho a stříkačka počala dělat neple-

chu. V kraji brzo každou neděli v noci někde hořelo, 

jak se později zjistilo, paličem byla nějaká bláznivá 

ženská, které oheň dělal potěšení a konečně asi 

při osmém ohni jí chytli. Nadělala  škody a starostí 

lidem dost. Všichni hasiči museli být stále připraveni 

a v permanenci. V neděli pak stála u stříkačky hlídka 

a několikrát za den se motor zkoušel, aby roztočení 

startéru klikou se dala ihned do chodu. Doma v hasič-

ské zbrojnici se motor natočil jedna radost, ale když 

se přijelo k ohni nezabrala, hasiči se mohli zbláznit, 

a motor se nerozběhl. Nezbývalo pak nic jiného, než 

přivézt stříkačku starou a pumpovat vodu ručně. Co 

ta stříkačka způsobila hasičům zlosti a ostudy, to se 

nedá vypovědět, a to všechno snad jen pro těch pár 

slov pana starosti: „Dá snad Pán Bůh, že nebude u 

nás v městečku ani v okolí k potřebě!“

Opravdu k potřebě nebyla, a proto se s ní muselo 

něco udělat. Poslala se do továrny k rozebrání, sprá-

vě a když zase stála na Pasecké hrázi, promluvil nad 

ní jeden z hasičů: „A teď potvoro jedna, jestli nebu-

deš stříkat a dělat dobrotu, shodíme tě z hráze do 

rybníka a utopíme!“

A teď zase seká dobrotu. Může se ale vydovádět 

jen na hasičském cvičení, dnes již nepotřebuje u 

nás hořet, vždyť doškové staré chalupy už všechny 

vyhořely a pěkný domek si nikdo zapalovat nebu-

de.

Povídky z Nové Včelnice, Eduard Keist Recepty

Jahodový pohár 

Suroviny: 1 vanilkový pudink, 1/2 l mléka, 2 lžíce 

cukru, 1 bílý jogurt, 1 lžíce rumu, 2 - 3 lžíce cukru, 250 

g jahod, cukrářské piškoty 

Postup:

Jahody nakrájíme na plátky, posypeme cukrem a 

necháme odstát, až pustí šťávu. Pudink uvaříme 

podle návodu a necháme úplně vychladnout. Polo-

vinu jahod rozmixujeme a přidáme pudink, jogurt a 

nakonec rum. Krém nalijeme do pohárů, přizdobíme 

jahodami a cukrářským piškotem.

Nepečený moučník

Suroviny: 3 balíčky piškotů, 3 kelímky zakysané smeta-

ny, 1 kelímek šlehačky, ovoce - meruňky, jahody, borův-

ky nebo kompot, 4 vanilinové cukry.

Postup:

Ušleháme šlehačku a vmícháme do ní zakysanou sme-

tanu a vanilkový cukr. Do dortové formy rozložíme 

celofán nebo alobal a na něj poskládáme vrstvu piš-

kotů, ovoce a šlehačkového krému. Vrstvu střídáme, 

zakončíme piškoty, které pokapeme šťávou z kompotu. 

Zatížíme a dáme do chladničky nejméně na dvě hodi-

ny, nejlépe však přes noc. Hotový moučník lze ozdobit 

šlehačkou a posypat mletými ořechy nebo strouhanou 

čokoládou.

Nepečený ovocný dort

Suroviny: 2 kelímky bílého jogurtu, 2 kelímky zakysané 

smetany, 2 lžíce moučkového cukru, 2 balíčky piškotů, 

ovocný kompot podle chuti

Na ozdobu: 1 kelímek smetany ke šlehání, čokoláda, 

ovoce

Postup:

Jogurt, zakysanou smetanu a cukr ušleháme. Do dor-

tové formy naskládáme vrstvu piškotů, vrstvu ovoce 

a zalijeme jogurtovou směsí. Několikrát opakujeme 

- poslední vrstvu tvoří piškoty. Necháme přes noc v 

chladničce uležet. Ozdobíme ušlehanou smetanou, 

čokoládou a ovocem.



30 Novovčelnický zpravodaj 31Novovčelnický zpravodaj

Svět fantazie je plný různorodých tvorů, kteří nemají nic 

společného s logickým myšlením a ani fyzickými záko-

ny. Pouze jeden z nich může změnit člověka a odvrátit 

pochmurnou budoucnost…

„Unicornatus cristatus, neboli Jednorožec stříbrný…“ 

Několik malých kluků sedělo v kruhu s hořící svíčkou, 

která osvětlovala potrhaný  špinavý pergamen.

„Jestli to vyjde, můžeme Ellison zachránit život.“ Tři malí 

kluci měli na sobě dlouhé modré noční košile (v deva-

tenáctém století nebyl jiný druh spacího úboru). Kolem 

nich se rozprostírala neuvěřitelně hustá tma.

Na špinavém pergamenu byl malý nákres bílého koně s 

dlouhým zářivě zlatým rohem. 

„Petře, měli bychom si pospíšit než vyjde měsíc, jinak 

bude pozdě a Ellison zemře.“

„Dobře, dojdu do dívčích ložnic pro svou sestru…“ 

desetiletý bloňďatý chlapec vstal a tiše zmizel ve tmě.

„Pojď se tiše vytratit ven, než si nás všimne stará Win-

chestrovka“ (v sirotčinci pracovala pupkatá Dollores 

Winchestrová a neměla vůbec ráda děti, život v sirot-

činci připomínal válku severu s jihem). Oba chlapci oka-

mžitě vstali a zmizeli s hořící svíčkou v ruce.

Budova sirotčince byla velká s několika přilehlými domy, 

které sloužily jako jídelna a dívčí a chlapecké ložnice. 

Měsíc byl stále schovaný v šedivých mracích a vyčkával 

až odbije půlnoc. Před obrovitým vchodem bylo krát-

ké zábradlí u dřevěných a ztrouchnivělých schodů. O 

několik kroků dále stál vysoký košatý strom, nejspíš to 

byla lípa, vzhledem k listům.

„Drž se mě pevně, my víme, že ti není dobře, i když to 

nechceš přiznat…“ šeptal Petr vyšší a patrně starší  Elli-

son, která si žmoulala oči a nepatrně zívala. V závěsu za 

nimi se potáceli ostatní dva chlapci.

„Kam mě to krucinál vedete?!“ odsekla nakrknutým hla-

sem Ellison. Její dlouhá bílá košile padala až k zemi a 

snadno vymetla každičké smítko.

„Mám o tebe strach. Vím co říkal doktor o tvém sta-

vu….“ Rychlým a plouživým krokem scházeli dlouhý 

travnatý kopec. „Vím, že máš souchotiny, všiml jsem si 

tvého kapesníku. Vykašláváš krev a to tvé náhlé omdlí-

vání……stará Winchestrovka říkala, že na léky nemá 

sirotčinec peníze…“ smutně pohlédl na mraky, které se 

pomalu rozestupovaly.

„Tamhle to je!“ ukázal na houf stromů seskupených do 

kruhu, nebylo tam vůbec vidět. Celé to tajemné místo 

bylo zahaleno hustou tmou, až to nahánělo neuvěřitel-

ný strach. „Tak jdeme…“ dali se do běhu, Petr držel svou 

starší sestru za ruku a jeho dva přátelé utíkali za ním. 

Nikdo na sobě neměl oblečení, všichni spací úbor. 

Byla horká letní noc, navíc na převlékání nebyl čas. Hlíd-

ka v sirotčinci byla velmi ostražitá, slečna Winchestrová 

si nalévala silnou černou kávu, aby neusnula. Poté však 

během dne usnula i na obědě, a to s hlavou v talíři.

„Musíme být velmi tišší, abychom ho nevyplašili. Tohle 

je brána do světa fantazie, světa neskutečných možnos-

tí a snů, které se plní. Dobré skutky a hodní tvorové jsou 

na každém rohu, ale občas se najde i černá ovce. Napří-

klad Vlkodlaci jsou velmi nebezpeční, minulý týden 

napadli Jerryho…to je mluvící osel…“ promlouval  Petr 

zasněným hlasem a nepřítomně hleděl do temného 

stromoví.

„Ty ses asi pomátl nebo si znovu upadl do těch svých 

snů. Zapomínáš snad, že právě tvoje bláhovost stála 

rodiče život a proto jsme se ocitli zde?“ vykřikovala El-

lison posmutnělým hlasem.

„To nebyla moje chyba, nechtěl jsem, aby srazili toho 

šotka co přecházel silnici…“

„Žádný šotek tam nebyl…“

„Byl, pouze ten kdo věří v tento úchvatný svět, může 

vidět věci, které ostatní nevidí a to teď potřebuji abys 

udělala. Jakmile vstoupíme do toho kruhu, chci abys 

zavřela oči a uvolnila svou mysl. Je to jediná naděje…..

Tom a Jeff   budou venku před stromy hlídat, kdyby se 

někdo blížil.“

Ellison se škodolibě usmála a políbila Petra na tvář.

„Dobře pokusím se, ale vždyť je to všechno takové šíle-

né…“ po tváři jí sjela malá slza.

„Stačí věřit…“ vzal svou sestru za ruku a vstoupili do 

temného stromoví, kolem nich se rozprostírala neu-

věřitelná tma, že i ty stromy zmizely, ale později se 

ukázalo že za nimi se vynořil nádherný svět. Bylo tam 

krásně teplo. Slunce zářilo a nádherně čistá průhledná 

voda prosvěcovala celý prostor. Kolem nich byly dokola 

samé stromy.

„Jdi k té studánce a napij se z ní…“

Ellison váhavě přistoupila a napila se, ucítila neuvěřitel-

nou úlevu. Odešel z ní stres, strach a zůstal jen smích a 

radost míšená štěstím…

„Teď přistup doprostřed a poklekni a v žádném případě 

se nehýbej, až přistoupí jednorožec,  opatrně a hlavně 

pomalu ho pohlaď po hřívě a nasedni mu na hřbet. 

Já odcházím ven…“ Vtom zmizel  a rozhostilo se tíži-

vé ticho. Ptáci přestali prozpěvovat a zurčení studánky 

ustalo. Mezi stromy se rozsvítila nádherná záře a stále se 

přibližovala.                                                pokračování příště

Otevři oči - Ladislav Svatoš
Městská rada fi rmu S. Heller 

a syn vyzvala, aby zaměst-

návala místní pracovníky a 

splnila povinnosti hlášení 

cizích příslušníků u obecního úřadu.

Není bez příčiny obava rozvážných čini-

telů místních z nebezpečí vzrůstu a posí-

lení živlu německého ve zdejší obci, když 

by naznačené poměry zůstaly nepovšim-

nuty.

82. výročí narozenin pana presidenta republiky bylo 

oslaveno školními slavnostmi, Jednota divadelních 

ochotníků v předvečer svátku zahrála divadlo ,,Pan 

učitel“, před ním byl proslov, Tělocvičná jednota 

,,Sokol“ uspořádala v tělocvičně Masarykův večer 

s přednáškou o T. G. Masarykovi (učitelka St. Veselá, 

vzdělavatelka jednoty), recitacemi (uč. Štěpán Polá-

šek a student H. Líbal), sborovým zpěvem mužským, 

který řídil učitel Aug. Dvořák. Program velmi pěkný 

nepřilákal mnoho posluchačů.

Dlouhotrvající zimní počasí, sice ne se sněhem, ale 

mrazy ještě v dubnu značnými, zdržovalo práce na 

polích i v zahrádkách  a teprve květen ukázal se v celé 

jarní nádheře s krásným počasím a bohatstvím květů 

ovocného stromoví.

1. květen ,,Svátek práce“ oslavilo dělnictvo textilní 

divadlem ,,Kalné proudy“.

Stavební ruch projevil se novostavbami Jana Starého 

a Koláře v nové čtvrti městečka, Domina u transfor-

mátoru, nástavba domku St. Procházky ve Vrchlic-

kého ulici, přestavba stodoly a chlévů ve Včelnici u 

Hlinků. Na sklonku léta počal s novostavbou Josef 

Ctibor, odkoupiv stavební místo od truhláře Frübaue-

ra (u Mariánské sochy) jenž si vystavěl do zimy dům 

s dílnou truhlářskou. Nový dům dostavěl si poštmistr 

Tomáš Matějka v nové části městečka, jenž se stavbou 

začal koncem léta předešlého roku. Josef Sosna, řezník 

koupil dům s pozemky od rodiny zemřelého Matěje 

Tománka č. 25 a přestavbou upravil stavení pro svo-

ji řeznickou živnost. Společenstvo řezníků postavilo 

novou dobytčí váhu u stodoly Ferd. Ševce nablízku 

jatek Augustina Kejsta.

Od 1. července 1932 byl ustanoven defi nitivním řídí-

cím učitelem při zdejší obecné škole Augustin Dvořák, 

pisatel těchto pamětí, jenž vedl správu školy po řídícím 

učiteli Františku Hlavovi od 15. prosince 1930. Narodil 

se 2. srpna 1882 v Kamenice nad Lipou, kdež vychodil 

obecnou a měšťanskou školu. Studoval na učitelském 

ústavě v Soběslavi a od 1. září 1902 působil ještě jako 

podučitel a později jako učitel v Lidmani, v Mnichu, 

opět v Lidmani od 1. září 1919 v Novém Etynku.

Husova oslava s přednáškou abiturienta Hynka Líbala 

byla vykonána obvyklým způsobem v předvečer svát-

ku dne 5. července u Husovy hranice na žďárské silnici 

za hojné účasti občanstva všech vrstev.

Sokolské slavnosti v Praze, 9. všesokolský slet, na oslavu 

100. výročí narozenin zakladatele sokolstva pana Dr. 

Miroslava Tyrše, zasáhly svými přípravami i do zdejšího 

celkem klidného života a budily zájem všeho občan-

stva.

Zdejší jednota byla zastoupena v Praze 4 dorostenci, 

kteří cvičili, 6 cvičícími členy a 9 cvičícími členkami, kro-

mě těchto zúčastnilo se slavností 24 členů místních a 

1 dorostenka. I občanstvo nesokolského neodolalo a 

použilo vzácné příležitosti zúčastniti se jedinečných 

slavností, které v celém světě vzbudily zasloužený 

obdiv a uznání. Výhoda 33% slevy na dráze pro nečle-

ny sokolské byla 23 občany použita.

Nepatrnou ukázku  sletových cvičení předvedla zdejší 

sokolská jednota za pomoci jednoty jarošovské a str-

milovské při veřejném místním cvičení na sokolském 

cvičišti 17. července. Cvičení byla doprovázena gramo-

fonovou hudbou zesílenou radiovým přístrojem Jaro-

slava Setunského, truhláře, jenž s ochotou a zdarma 

toto zařízení sám obstaral. Deštivé počasí před cviče-

ním až odpoledne pokazilo do jisté míry tuto slavnost.

Z událostí, které rozrušily celkem jednotvárný život 

obyvatelstva zdejšího, zaznamenáváme dva velké 

požáry: v neděli 24. dubna ve 12 hod. v poledne u hos-

podáře Karla Mareše a 25. dubna  v 9 hod. ráno u  rol-

níka Ludvíka Václavíčka, oba sousedé na samotě u ryb-

níka Vidláku. Požár byl způsoben služebnou u rolníka 

Václavíčka, duševně zatíženou pyromanií, která ohně 

založila pro rozkoš, kterou prý prožívala při pohledu na 

hořící stavení a shon lidí. Byla zatčena, když se chystala 

zapálit ještě obytné stavení svého službodárce. Vyšet-

řováním bylo zjištěno, že založila již před tím 7 požárů 

u svých službodárců a tak rafi novaným způsobem, že 

ani nebyla z činů podezřelá. Škody požárem vzniklé 

byly mnohem vyšší než pojištění.

V květnu (6.) kočovný zvukový biograf prvně v našem 

městečku předvedl zvukový fi lm ,,Psohlavci“. Majitel 

Šmejkal poté ještě sem zavítal, aby předvedl několik 

jiných fi lmů, které však už neměly takového úspě-

chu.

Kronika Augustina Dvořáka - 1932
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Kulturní přehled

  Nová Včelnice

Městská knihovna

13. června -  stanování na zahradě

Celý měsíc – výstava – „Cestujeme po Evropě 

– Makedonie“

Celý měsíc – vědomostní test – „Cestujeme po Evropě 

– Makedonie“

Celý měsíc – vědomostní test – „Česko čte Čapka 

– pohádka čtvrtá“

Celý měsíc – vědomostní test – „Soutěž na měsíc červen“

Klubovna Sboru dobrovolných hasičů

1. července 2008 v 16.30 – beseda MUDr. Silvie Krajíčkové 

na téma Interní a diabetické nemoci – klubovna hasičů 

– pořádá výbor SPCCH

Sportovní stadion

8. června 2008 od 13 hodin – dětský den – pořádá 

Sdružení rodičů při ZŠ a MŠ Nová Včelnice

Restaurace U Žida

26. června 2008 od 19.30 hodin - taneční zábava 

– hraje Portál. Pořádá Sdružení dobrovolných hasičů 

Nová Včelnice 

  Kamenice nad Lipou

Kino Kamenice nad Lipou

Sobota 7. června ve 20 hodin – Barevný závoj

Pátek 14. června  ve 20 hodin – Nejkrásnější hádanka

Sobota 21. června  ve 20 hodin – Skandál

Sobota 28. června  ve 20 hodin - Bobule 

Zámek

1. června - 30. září - Výstavy v rámci Hračkobraní

KOČKOHRÁTKY – výstava hraček z dílen výtvarníků 

Asociace Hračka při UVU ČR

NEJEN HRAČKY – práce studentů SUŠ Jihlava-Helenín

HRAČKY ze sbírky Uměleckoprůmyslového musea v 

Praze

STAVEBNICE FIRMY WALACHIA s.r.o.

TEXTILNÍ HRAČKY – práce studentů Vyšší a Střední 

umělecké školy textilních řemesel v Praze

HISTORICKÉ HRAČKY – ze sbírky paní Milady Kollárové 

z Brna

KINETICKÉ HRAČKY SVATOPLUKA KRÁLE – ze sbírky 

Národního technického muzea v Praze

DŘEVĚNÉ HRAČKY  - z dílny Milana Nedělky z Velké 

Losenice

ŠAPITÓ – textilní hračky manželů  Mrňávkových z 

Raspenavy

Úterý 10. června v 18 hodin – Absolventský koncert

Neděle 22. června v 17 hodin – Festival řemesel a vyznání

Kulturní dům

Neděle 1. června v 16 hodin Drobek & Mišmaš – zábavný 

pořad k MDD

Muzeum

26. dubna – 15. června – Víc než fajfka tabáku – pokra-

čování výstavy

  Jindřichův Hradec

Kino Střelnice

1. Neděle 17.00, 20.00 - VENKOVSKÝ  UČITEL

3. Úterý 17.30, 20.00 - AMORŮV  ÚLET

4. Středa 17.30, 20.00 - TENKRÁT  V  BRUGGÁCH

5. Čtvrtek 17.30, 20.00 - ....A  BUDE  HŮŘ

6. Pátek 17.30, 20.00 - ONCE

7. Sobota  jen 17.30, 8. Neděle jen 17.30 - KRONIKA  

RODU  SPIDERWICKŮ

7. Sobota jen 20.00, 8. Neděle jen 20.00 - IRON  MAN

10. Úterý 17.30, 20.00 - ŽELVY  MOHOU  LÉTAT

11. Středa 17.30, 20.00, 12. Čtvrtek 17.30, 20.00 - BLÁZ-

NOVO  ZLATO

13. Pátek 17.30, 20.00, 14. Sobota jen 20.00, 15.Neděle    

jen 20.00 - HRANICE  SMRTI

14. Sobota jen 17.30, 15. Neděle jen 17.30 - WINX  CLUB 

– VÝPRAVA  DO ZTRACENÉHO  KRÁLOVSTVÍ

17. Úterý 17.30, 20.00, 18. Středa 17.30, 20.00 - TAJEM-

STVÍ  PRSTENU

19. Čtvrtek 17.30, 20.00, 20. Pátek 17.30, 20.00, 21.  Sobo-

ta 17.30, 20.00, 22. Neděle 17.30, 20.00 - U  MĚ  DOBRÝ

24. Úterý 17.30, 20.00 - ČTYŘI  MINUTY

25. Středa 17.30, 20.00 - KULIČKY 

26. Čtvrtek 17.00, 20.00, 27. Pátek 17.00, 20.00 - MON-

GOL - ČINGISCHÁN

28. Pátek jen 20.00, 29. Sobota jen 20.00 - CLONA

28. Sobota jen 17.30, 29. Neděle jen 17.30 - LOVCI  

DRAKŮ

1. 7. Úterý 17.00, 20.00, 2. 7.  Středa 17.00, 20.00 - INDIA-

NA  JONES  A  KRÁLOVSTVÍ  KŘIŠŤÁLOVÉ  LEBKY

Přehled kulturních pořadů

Čtvrtek 5. 6. 17.00 - VERNISÁŽ  VÝSTAVY  FOTOGRA-

FIÍ  SPOLKU  FOKUS - Křížová chodba bývalého mino-

ritského kláštera

Sobota 7. 6. 9.00 - VÝLET  PARNÍM  VLÁČKEM ČES-

KOU KANADOU - Vlakové nádraží

Produkt 148x105.indd 1 10.1.2008 14:06:41

Řádková inzerce
• Prodáme chalupu po kompletní rekonstrukci ve Sta-

rém Hobzí. Obytná část tvořena 3 místnostmi  se soc. 

zařízením. Půda vhodná k vestavbě. Dům je  zateplen, 

má nová euro okna a novou střešní krytinu BRAMAC. 

Pozemky: 234 m2. Telefon: 777 270 603,

565 321 485.

• Hledáme pro své klienty chalupu nebo rod. domek, 

příp. byt v Nové Včelnici a okolí. Nabídněte cenu. tel.777 

270 603 (stačí poslat SMS ozvu se Vám zpět ).

• Prodám družstevní byt 3 + 1 s lodžií v Nové Včelnici.  

Volný k 1. 12. 2008. Tel. 723 970 191.

Poděkování
Ráda bych poděkovala všem, co mají na starost náš 

opravdu dobře zpracovaný měsíčník „Novovčelnický 

zpravodaj“. Již dříve byl zajímavý, jakmile začal vychá-

zet s krásnými namalovanými obrázky, a nyní neschází 

ani oblíbené recepty. Vždy  jsem měla nutkání napsat. 

Dělám to nyní. Ráda bych se zúčastnila řady akcí, ale 

můj zdravotní stav, stále se měnící, mi nedovoluje se 

plně zapojit, ale za tento časopis moc a moc děkuji. 

Jistě i za spoustu našich občanů, kteří také nevědí jak 

poděkovat. Celé redakční radě děkuje a přeje mnoho 
úspěchů Eva Tomanová, Nová Včelnice.
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Magna Cartech v Českých Velenicích je součástí nadnárodního koncernu 

Magna International Inc, který je jedním z největších dodavatelů dílů pro 

automobilový průmysl celosvětově.

Magna Cartech, dodavatel a výrobce kovových dílů – výlisků a svařenců 

pro automobilový průmysl, hledá pracovníky na pozice

nástrojař, zámečník 

POŽADUJEME:

• SOU strojního zaměření

NABÍZÍME:

• Perspektivní a dlouhodobou práci v expandující a ekonomicky silné 

 společnosti

• Velmi dobré mzdové ohodnocení, výkonnostní prémie, 2x ročně bonus,  

 týden dovolené navíc

• Možnost dalšího vzdělávání a profesního růstu

• Příspěvky na dojíždění, na ubytování.

Přijďte se k nám podívat!

Telefon 384 753 279, 384 753 235, e-mail: ivos.bazal@magnacartech.com

Magna Cartech, spol. s r. o., Hospodářský park 600,

378 10 České Velenice

Prodejna POTRAVIN
Na Hliněnce 479, Nová Včelnice

Těšíme se na Vaši navštěvu!             FLOP JE VAŠE JISTOTA!

PRODEJNÍ DOBA:
Po-Pa: 6.30 - 18.00, So: 7.00 - 12.00

NEDĚLNÍ PRODEJ:
8.00 - 11.00

Možnost placení stravenkami nebo platební kartou.

Turistický nářez 1kg ......................................69,90

Bítešské párky 1kg............................................ 79,-

Špekáčky exta 1kg super cena!! ..............59,90

Gothajský salám 1kg ....................................49,90

Herkules 1kg ................................................ 129,90

Kuřecí čtvrtky 1kg .........................................49,90

Kostíci 105g různé druhy  ............................. 8,90

Jihočeské mléko lahodné 1l ......................16,50

Mika plátky 30% 100g .................................15,90

Stolní máslo 250g ..........................................21,90

Koláč s náplní 50g ........................................... 5,50

Pivo Pardál světlé výč. 0.5l ............................ 6,90

Mattoni přírodní 1,5l ....................................10,90

Bref Duo Aktiv NB 2+1 zdarma .................69,90

Jihlavanka Standard 100g instantní .......42,90

Masox 26g .......................................................... 6,90

Vodka Eisberg 0,5l 37.5% ............................86,90

Ovocit malina 0,7l..........................................18,90

Caro 200g .........................................................69,90

Škvařené vepřové sádlo 250g ..................... 7,90

Kompot broskve 850g .................................23,90

KV s broskvemi 205g ...................................... 8,90

Favorit AL 75g .................................................15,90

Želírovací cukr extra 2:1 500g ...................29,90

Sklepníkův pohár 3l bílé,červené ............89,90

Tatranky lískooříškové 40g ........................... 3,90

Dortový korpus 200g ...................................16,90

Tatarská omáčka a majonéza 100g ........... 7,90

V letákové akci od 2. 6. do 22. 6. 2008 mimo jiné nabízíme: 
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